
Velika vlaganja v kmetijstvo 
I z i n v e s t i c i j s k e g a p F d g r ä i T i a v Š e n t j u r j a 

Te dni so v šentjurskem km et i jském kipmfeinaiù znova pre-' 
đledal^ gospodarski uspeh podje t ja v preteklem letu. Токга! 

'% o tem obširno govori l i na redni letni konferenci osnovne 
organizacije Zveze kontunistoV. Med drugiih pa so razprav--
Ijali tudi o i n v e i t i c i j s U e m prograniu za nasledinje tazàòlije." 
Pđ^ej ino , kaj so s tem y zvézí u0tofilir¡ , ¿ „ л / 

Xa leto 1962 so v šentjurskem? 
kmetijskem kombinatu namenil i í 
investicijam mil ijardo in 142 mi
lijonov dinarjev — ali z drugimi 
besedami — polovico letne re
alizacije. V preteklem le tu j e 
namreč kmetijska zadruga do-
e d a približno mil i jardo dinar

jev realizacije in s tem ustva-
ila okrog štirideset miü ionov 

[astnih skladov. Obe števi lki ne
dvomno dokazujeta, da je bila 
združitev vseh kmet i jskih zad-

šentjurskega območia v eno 
gospodarsko organizacijo, eko
nomsko utemeljena. Dokajšnj i 
uspehi pa so nedvomno rezultat 
prizadevnega dela vseh članov 
kolektiva. 

Letošnji investici Tski program 
šentjurskega kmet i j skega kom
binata je namenil vel ik del sred
stev obiektom družbenega stan
darda. Tako bodo za osemstano-
vanjski blok v Šentjurju pora
bili okrog 25 mil i jonov dinar
jev, to na nedvomno ni zadnja 
investici ia v gradnjo objektov 
za izboljšanje ž ivljenjskih pogo
jev članov de'ovnef'a kolektiva. 
Ostala sredstva bodo razdelil i 
takole: 

Nafpomembnejša investicija 
šentjurskega kmet i jskega kom
binata bo nedvomno gradnja 
farme beronov. Zanjo so name
nili 661 milijonov dinarjev, zgra
jena ho za petnajst tisoč beco-
nov. Na druffo mesto bi lahko 
uvrstili gradnîo hleva za s'o 
glav mo'znic. Hlev bodo gradili 
poleg kmeti jske šole, veljal pa 
bo 25 mil i jonov dinarjev. Prista
vimo le še to, da so v kmetijski 
šoli o takem h^evu govorili že 
lani. Investicijski program kom
binata pa predvideva še dva 
hleva za živino. Postavil i naj 
bi ju v Slivnici in na Selah, sred
stev zanju pa j e 30 mil i jonov di
narjev. Tako pridemo do tiste 
postavke v invest ic i jskem prof*-
ramu sentjurske.iïa kombinata, ki 
Roveri o gradnji sv injakov za 
becone — s pet sto stojišči — ki 
naj bi jih postavili na Planini. 
Menijo, da je ta lokacija najbolj 
primerna prav zavoljo mlekar
ne, ki bo v tem kraju. 

Velik del sredstev j e delovni 
kolektiv namenil tudi sadju. Ta
ko bodo za skladišče sadja in ze
lenjave porabili okrog 47 mili
jonov dinarjev, za hladilnico — 
predvsem za jagodičevje — pa 
okrog 44 milijonov dinarjev. Sent 
jurski kombinat bo dobil tudi 
novo poslovno zgradbo, s a j j e 

bi lo delo v sedanjih pogojih že 
nemo^ioče. Predvidevajo, da bi 
j ih taka gradnja vel ja la 
l i jonov dinarjev. ' 

In zdaj še dograditve adapta
cij . Za dograditev hleva pitan
cev na Slomu so namenili 15 mi
l i jonov dinarjev, za dograditev 

mlina, ki bo marca' že v pogonu, -
4 mil ijone, za ' dograditev slcla-
dišča v Dob ju pa 7 niilijonov di
narjev. Adaptirali pa bodo tudi _ 
ihesnico 5>Prl magistratu« V Če-' 
I ju in uredili tam tudi hladilni
co. ' Tak načrt' imajo tudi zà-fines-^ 

'nico'V Ponikvi.- l i 

• i P o l e g sredstev za nakup «pre
me in ureditve mehanične delav
nice predvideva investicijski 
program kmeti jskega kombinata 
v Šentjurju tudi 18 milijonov za 
nasade ribeza. Za sadovnjake v 

objpatTl/Slom, ki n 
površino 56 h e k t a i K ^ -.d niihu m 
li 56 mil ijonov dinarjev, za na-
TiUp îieMljlsc — Ököli 300 hek
tarov -^-pf-90 inilijöiU)^' dî̂ aâr-: 
''j^v.- ."-íí;íi/.;í 1:'-']1:-:''ЦССи -•• 

ТоПко ö invest ic i j skeÄ prbg-
^ ráiriií šentjurskega kmet i jskega 
kofflbiiíata. NjihoV progrem pa 
ne predvideva jsiradnje — klöv- ^ 
niče. Vendar v Šentjurju še ved- ' 
no menijo, da je ža lokacijo ta
kega objekta najbol j primël'ho 
nj ihovo območje. 

Po petnajstih îètîïl 
Pred petnajstimi leti je v Pod

četrtku nastopil službo poštnega 
upravnika tovariš ALBREHT Bo
jan iz Pristave. Vse do danes je 
z veliko vnemo delal za napredek 
kraja. Nedvomno je velik njegov 
delež pri tem, da so pošto prese
lili blizu avtobusnega in železni
škega postajališča ter jo uredili 
tako, da je zdaj med najlepšimi 
poštami daleč naokrog. Posebno 
prizadevno pa je deloval v obso-
telskem ribiškem društvu, katere
mu predseduje in pod njegovim 
vodstvom uvrstilo med najboljše 
ribiške družine v Sloveniji. Mla
dinska sekcija obsotelskega ribi
škega društva je prejela posebno 
pohvalo republiške ribiške zveze. 
Tovariš Albreht se je zavzeto po
tegoval tudi za turistični razvoj 
Obsotelja. Prebivalci Podčetrtka 
so pre dnevi pripravili tovarišu 
upravniku prisrčen poslovilni ve
čer, ker zdaj odhaja na novo služ
beno mesto v Šoštanj. 

»•Nič posebnega nisem napravil-^ 
je dejal skromno. »Petnajst let 
sem se ob vsakem vremenu vozil 
največkrat s kolesom iz Pristave 
v službo, pa je kar šlo. Navezal 
sem se na ta kraj in ljudi in ver
jemite, tu bi se lahko, veliko ko
ristnega napravilo. Ali ni škoda, 
da grad, ki stoji na eni najlepših 
razglednih točk v tem predelu ob-

Tovariš Bojan Albreht s svojo poštarsko »družinico* 

sotelja, sameva in vztrajno pro
pada? Topli vrelci, lep grad, idi
lična pokrajina in zgodovinske za
nimivosti: to so zakladi, ki bi jih 
lahko z manjšimi naložbami od
krili in bi sčasoma nedvomno do
bro obrestovali vložen trud. Pri
znati moram, da smo se dostikrat 
pogovarjali, koliko lep je naš kraj. 
Sanjarili smo o velikem ribniku, 
o bazenu s toplo vodo, o gostišču 
na gradu... Prepričan pa sem, da 
se bodo nekoč tudi te sanjarije 
uresničile. Kolikokrat prihajajo 
sem Zagrebčani, gostje iz Roga
ške Slatine in drugod, pa če obču
dujejo naš grad, čudovito pokra

jino ter nam očitajo, čemu tu ne 
napravimo nekaj podobnega kot 
je v Mokricah. No, kar težko mi 
je, da odhajam! Pa vračal se še 
bom, če ne drugače, pa z ribiško 
palico k Sotli.-» Toplo se je na
smehnil, ko se je oziral s poštnega 
šlopnišča proti Trati ob Sotli, kjer 
je skoraj vsak dan opazoval rečne 
skrivnosti. 

Ljudje v Podčetrtku želijo to
varišu Bojanu na novem delov
nem mestu v Šoštanju mnogo za
dovoljstva in uspehov. Hvaležni 
so mu za ves trud, ki ga je v pet
najstih letih vlagal v razvoj kraja. 

I z o b r a ž u j m o 

t u d i s e z o n s k e 

d e l a v c e 

V šentjurskem kmetijskeni 
kombinatu so sklenili posvetiti 
več pozornosti sezonskim kme
tijskim delavcem, ki prihajalo 
^ glavnem iz sosednjih republik. 
Menijo, da bodo ti delavci čez 
Cas postali stalna delovna sila 
kmetijskega kombinata. Prav je 
zato, da bi tudi zanje že zdaj 
organizirali občasne sindikalne 
orjîane. iih odločneie pritegnili 
v upraviianje in iih potro^te'e 
seznanjali s problemi podjetja 

njegovimi perspektivami. 

Sindikalna organizacija v 
l^metijskem kombinatu si je na
ložila tudi nalogo, da bo bolj 

je. skrbela tudi za tiste de-
''̂ У с̂е. ki nr ihaia io iz nrivn+nenra 
sektnrta. T.p-ti namreč marsikdaj 
^fiaiaio v kolektiv mezdno mi
selnost, konservativizem in drnb-
''olastniške težnie . K p ' p í o malo-
'".aren odnos do d m r h e n e las+-' 
Ijine. delovne discipline in tudi 

m o d p r r i i z f l r i î e proi^vadn ie. ' 
^isti pa. ki po lpT io"'n ž ivi 'o še 

kmetih, v zakotnih vaseh, se 
^animnio samn zf^ v i« 'no s v o i e -
Pa osobnecra dohodka. T^ko l iud-
je . ki se torei ne m e ^ i ' n za in-
•^esticiie in za nersnekt ivo go-
S'Podarske organizacite . ne mo-
гето v polni meri izpolnievnti 
ßalog. ki jih pred proizvaialce 
postavlja sedanji čas. Odločili so 
s e zato. da bodo takim delavcem 

polni meri omogočili strokov-
Ĵ o in pa družbeno politično izo
braževanje. 

- i j 

V e l i k o 

p o m a n j k a n j e 

z d r a v n i k o v 

Mozirska občina bi po t rebovala 
za nemoteno delo v zd ravs tvu 
šest zdravnikov. Na n jenem o b 
močju pa delajo le tr i je . Močno 
pogrešamo tudi zobarja v Gor 
n jem gradu, medic insko ses t ro v 
L jubnem, zobotehnika v L j u b 
n e m in zaradi obolelosti babice 
v Nazar j ih je tud i t a m prazno 
mesto. 

Med tem ko se je v Z d r a v s t v e 
n e m domu v Nazar j ih doslej iz
menja lo že sedem zdravnikov, se 
od devet ih zdravn ikov v G o r 
n jem gradu še nihče ni odločil, 
da bi ostal. Tudi na razpis , ki še 
velja, se ni priglasi l nihče. 

Razmere so skra jno neugodne 
in v bližnji p r ihodnos t i se nič ne 
obeta. Vprašu jemo se — kje j e 
vzrok, saj so pogoji dela v m o -
zirski občini p rav tak i kot d r u 
god. Odgovora ni . M 

P o m a g a j m o 

SI s a m i 
Knjižno polico, ki jo vidimo na 

sliki, lahko naredi vsak sam. 
Treba je le malo volje, dvoje 
marljivih rok in uspeh bo tu. 

Za izdelavo potrebujemo nekaj 
6—10 mm debele vrvi in lesene 
deske za police. Deske , ki nam 
bodo služile za police na vogalih, 
navrtamo. da skozi luknje lahko 
potegnemo vrv. Spodnjo polico 
drže vozli, ostale, ki j ili ne sme 
biti več kot štiri, pa držijo 4 mm 
debele železne paličice, ki jih 
porinemo skozi vrv tam. kjer mi
slimo namestiti polico, že lezne 
paličice na i bodo po dolžini ena
ke širini polic. 

V Konjicah je precej 
nezaposlenih žena 

Med tiste kraje v Sloveniji , 
kjer je posebno v zimskih me
secih posebno težko dobiti zapo
slitev za ženske, sodi tudi konji
ška občina. Samo pri zavodu za 
zaposlovanje delavcev v Slov. 
Konjicah je prijavljenih okoli 

100 žensk, ki bi se rade zaposlile, 
vendar pa je resnično število ta
kih, ki iščejo zaposlitev, še ne
koliko višje. V precejšnji meri 
so to sicer sezonske delavke iz 
kmetijstva in gradbeništva ter 
so brezposelne le v zimskih me
secih. To lahko razberemo iz po
datkov zavoda, kjer je bilo po
leti prijavljenih le 50 nezaposle
nih žena, včasih pa celo še manj. 

Mnogo težje je najti za ženske 
stalno zaposlitev. Interesentk je 
vedno mnogo več kot pa prostih 
delovnih mest. Pri zavodu je pri
javl jenih precej žena. ki ima io 
kot sezonske delavke pravice do 
zdravstvenega zavarovanja, ne
katere pa dobivajo tudi nado
mestilo v času nezaposlenosti . 
Toh je v letošniih zimskih mese
cih sicer nekoliko manj kot v 
preteklih letih, vendar pa to 
kljub temu narekuje, da bo ta 
problem treba resno reševati. 

Pri zaposlovanju žensk je več
krat nekaj težav tudi zaradi od
daljenosti kraja zaposlitve. Ve
čina tistih žena, ki imajo pravico 
do denarnega nadomesti la ali 
zdravstvenerra zavarovan ia. sta
nu ie namreč ob inžnem delu Po
horja in v okoliri Zreč ter v 
snodniem delu o^ '̂̂ ^e na po-
dročiu Toč in o V o 4 š k i h kraiev. 
Zfi'^oslitev v Konjicah je za take 
toliko težavneiša. ker je pove-
7Рпа s prevozom, med'em ko v 
Zrečah oziroma v T.očah še tre
nutno ne kaže. da bi lahko po
večali število zaposlenih žena. 

Podobno je tudi s strokovno 
izobrazbo, saj je velika večina 
nezaposlenih žena nekvalifici
rana. 

L. V. 

S e m i n a r z a 

k m e t i j c e 

V prostorih Jelšingrada je bil 
pretekli teden seminar za kme
tijske delavce v šmarski občini. 
Okrog 50 kmeti jskih tehnikov 
in delavcev je poslušalo preda
vanje o uve l javl janju družbene
ga samoupravljanja, o metodah 
dela z zadružniki, o vlogi poli
tičnega in kulturno-prosvetnega 
izobraževanja. Ob zaključku pa 
so imeli še praktično delo v na
sadu črnega ribeza in se ga je 
udeleži lo večje število kmet i j -
cev. 

Zadnji dan seminarja jih je 
obiskal tudi docent farmakološ
ke fakultete iz Zagreba ing. dr. 
Valenčič, ki je govoril o pome
nu gojitve rastlin. In morda bo
do zdaj tudi na Šmarskcm našli 
področja — posebno strminska — 
kier bi lahko gojili zdravilna ze
lišča. 

"Seminar je pomagala organi
zirati Delavska univerza, ki bo 
v marčnih dneh skupno s pro
svetnim sindikatom pripravila po 
doben dvodnevni seminar za 
prosvetne delavce. 

p r o i z v a j a l c e 

& 5^,dplgo tega,;kp je^;bil 
. vJÇel ju peti plenum р к г д ј -
• n'òga komiteja Ljudske mla
dino. Poročali .smo že. da , so 
mladi 1 j udje na plenumu go
vorili predvsem o .vlogi svo
j ih vrstnikov v spremenje
nem go.«;podarskem sistemu-
Med diskutanti sta bila tudi 
dva — sekretar okrajnega 
komileja Ljudske mladine 
v Celju Bogdan Marinkovič 
in predsednik občinskega 
komiteja Ljudske mladine 
v Žalcu Franc Vidmar — ki 
sta razpravljala o izobraže
vanju kmeti jskih proizva
jalcev. Debato sta nadal ie-
vala še v odmoru, prisluhnili 
smo in iz njunega razgovora 
povzemamo to-le: 

»Kadar govorimo o izobra
ževanju kmeti jskih proizva
jalcev,« je dejal tovariš 
Bogdan, ^ »mislimo s tem 
predvsem' na tiste ljudi, ki 
so zaposleni v socialističnih 
kmetijskih obratih. Mislim 
pa, da je že čas, da bi s to 
staro miselnostjo prelomili 
in se začeli bolj zanimati 
tudi za izobrazbo tistih, ki 
so še na domačih posestvih. 
Pa ne samo to — naše ljudi 
bi morali navaditi, da s tem, 
če govorimo o kmetijskih 
proizvajalcih, ne mislimo pa 
nekdanje hlapce in dekle, 
temveč na resnično enako
pravne udeležence v proiz
vodnji in v delitvi. Mladi 
l judje pa bi se morali na 
vaseh boriti tudi za to, da bi 
l judje čimprej spoznali, da 
današnja družba ne potre
buje več kmetov — y sta
rem pomenu besede — tem
več kmet i jske proizvajalce.« 

An če bi k temu prišteli 
še hitrejše izenačevanje živ
l jenjskih in delovnih pogo
jev kmeti jskih ter industrij
skih delavcev,« je nadaljeval 

teyariS Vidmar misli svojqgg^^ 
sobçsednika,! »bi idÌìmIìmJ , n̂ î  
vasi Ifi/e náká^uli njilfovp; 
aerspckiivo. In s takiiii, JÒ-
va/om bi ustavili ludi ,velik' 

[ odliv kmečke mlailiué iz vasi 
v rnestn. To dr.iigòccno de-, 
Ipviio silo, ki ima tudi so
lidno strokovno i /obrazbo, 
so (loslcj v zadrugah in kme
tijskih gospodarstvih preveč 
omalovaževati . Vzemimo za 
primer savinj.ski agrokom
binat. Mislim, da ne bom re
kel preveč, če trdim, da je 
dobršen del delavcev, ki so 
v niem zaposleni, prišel iz 
vseh drugih predelov Slove
nije, sarno iz Snvinjskç do
line ne. Prepričan som. da ti 
l iudje ne morejo vedeti ve
l iko o hmelju. De lavec sa
vinjskega agrokombinata pa 
bi moral ravno n fej kulturi 
vedeti naiveč . Pravimo, da 
nimamo dobre dolo.vne sile. 
Pa ne bo tako! Imamo jo — 
to so mladi kmorki sinovi in 
hčero iz domačih krajev, ki 
pa lih prav zavoljo slabih 
po-Tojev živi l en ia kmet i j 
skih proizvajalcev ne more
m o obdržati na vasi. In tako 
odhajajo v mesta in se spre
mene iz kvalif iciranega 
kmet i jskega v nekvalificira
nega industrijskega proiz
vajalca. Ce hočemo torej v 
kmetijstvu naprej , tudi to 
ne bomo smeli ppzabiti.« 

Niso tako nepomembne 
tele besede, kajne? In veseli 
smo lahko, da vsaj nekaj 
mladih ljudi ve, da so res
nične. Vemo. da mladina na 
vasi sama teh problemov, ki 
so trd oreh za vso našo skup
nost, ne bo mogla rešiti. 
Lahko pa j e eden izmed tis
tih, ki se za hitrejši razvoj 
naše vasi uspešno borijo. 

- i j 

Gospodarska moč 
rasle 

Šmarska občina vsako leto pre
vidno začrtuje svoj družbeni plan 
ker so pogoji še vedno dokaj 
težki, vendar vsako leto ugod
nejši. Kmetijstvo je temeljno, 
toda tudi zelo variabilno glede 
na proizvodne učinke. Lanski 
družbeni plan je v splošnem ure
sničen in to zadovoljivo. 

Pravkar so začrtali novega in 
občani bodo v prihodnjih dneh 
na zborih volivcev in sestankih 
krajevnih organizacij SZDL raz
pravljali o njem. Tako bodo ugo
tavljali , če je plan upravičen 
glede na potrebe, pa tudi na 
zmogljivosti v občini. Vsekakor 
pa predvideva v primerjavi z lan-
siko realizacijo občuten korak 
naprej. Družbeni bruto proizvod 
v industriji se bo povečal za 
8.1 %, enako narodni dohodek, 
v kmetijstvu za 10.1 %, a narod
ni dohodek za 15.1 %; v gradbe
ništvu za 2"i.1 % in narodni do
hodek za 29 %, kar je skoraj 
popolnoma zacrotovl ieno, ker so 
pogodbe za takšen obseg že pod
pisane. Tudi dohodki v gostin
stvu bodo porasli za 11.9%, v 
obrti pa za 11.4%. V povprečju 
bo porasel bruto proizvod v ob

čini za 11,5 +, narodni dohodek 
pa za 1 3 , 7 %. 

Vel iko razpravljajo tudi o raz
voju industrijske in obrtne de
javnosti . V Kostrivr)ici bo pričel 
obratovati predclovnlni obrat za 
vse vrste sadja. Tak obrat so si 
na sadjarskem Šmarskem že dol
go želeli . Obrtni obrat > К 1 ј и с а т -
ničarstvo« v Rogaški Slatini bo 
v tem letu dokončno osvojil in
dustrijski način proizvodnje in 
bo izdeloval pralno in polnilne 
stroje. Vsekakor bodo nove go
spodarske dejavnosti ve l iko pri
pomogle k vztrajni gospodarski 
rasti šmarske občine. 

Družbeni plan pa tudi letos 
poudarja, da je človek prvi či
nitelj v proizvodnji in da' je 
treba zanj odločneje skrbeti. S 
pospešeno stanovanjsko izsrrnd-
njo skušajo omogočiti delovne
mu človeku ugodnojše ž iv l jenj 
ske pogoje, prav tako pa so tu
di za izobraževanje občanov na
menili okrog 20 % sredstev voč 
ko lani. Načrt je glede na zmog
ljivost občine močno napet in se 
bodo morali vsi občani potrudi
ti, da ga bodo izpolnili. 

L* 

Detajl iz Sodne vasi na Šmarskcm — električni steber daljnovoda 
in novogradnje 


